
Iz,državnega zbora. 
Najvažnejše dogodbe prve seje poročal sem uže t e-

l e g r a f i č n o takoj iz seje; dodati mi je toraj tukaj kaj 
bolj nadrobnega poročila. 

Na vprašanje: 
Kakošen položaj našli so poslanci v Beču pri svojem 

prihodu ? 
odgovorim na kratko: slab. 

Razmere so slabe glede vprašanja miru ali voj
ske , ker napete razmere nasproti Rus i j i se dejan
sko še niso nikakor zboljšale; čulo se je nekaj pomir
ljivih besed i s P e t r o g r a d a , z B e r o l i n a , tudi iz 
Londona, toda dejansko ostala je nevarnost vojske 
prav tako velika, kakoršua je bila pred dobrim mesecem. 
Ako pri tem ne prezremo, da smo sedaj še le v sredi 
hude zime, ki je vendar-le vsaki državi za vojsko ne
ugodna, ako pomislimo, da je še mnogo pušk izdelati, 
ki so namenjene za prihodnjo vojsko, ako pomislimo, da 
še denarja išče Ruska, Nemška in tudi naš sosed 
Madjar, potem je razumljivo, da je rožljanje s sab
ljami potihnilo. 

Čakajmo do meseca aprila, in ako oni, ki sedaj le 
mir obetajo, tudi ostanejo mož-beseda, potem še bode 
mogoče verjeti, da ne govore z namenom, da bi prikri
vali svoje misli. 

In notranje naše razmere , kakošne so pa te? 
Tudi tu nam je odgovor lahak: ostale so nespre

menjene — slabe. Pomirjenje narodov, izrekoma 
pomirjenje na Češkem, za katero so si Čehi toliko pri
zadevali, stoji prav na onem mestu, kakor pred leti. 
Vsa pomirljivost in potrpežljivost Čehov, Slovencev itd. 
je brezvspešna, vse ponudbe padajo na skalnata tla, ako 
nismo mi gospodarji, ne pustimo gospodariti tudi dru
gemu — to je vedno stari odgovor pred 1879. 1. vla
dajoče nemško-napuhnjene stranke. — In kaj dela vlada ? 

Na to je odgovor težak. — Kaj je delal naučni mi
nister minulo poletje, to je znano, da drugi ministri 
niso storili ničesar, da bi se popravilo; kar je skaže-
nega — je tudi znano; od kar se je državni zbor zad
njič razšel, storilo se ni ničesar. Ali se bode zgodila 
kaj, in kedaj — Bog to vedi. 

Kako hoče postopati državni zbor, tudi to je še 
ugaujka, ker to je odvisno v prvi vrsti od vedenja vlade. 

Kaj pa imamo pričakovati od vlade, to nam ni več 
neznano, ako se oziramo na preteklost. 

Vsaj to nam ni več skrivnost, kam teži naučni mi
nister. — Do sedaj potrdilo se je glede njega še vedno, 
da na l ev ic i državnega zbora še ni našel naspro
tovanja, levičarski časniki branijo in ščitijo ga dosledno. 
Ker je pa preznano, da je med desnico in levico naj
večje nasprotje glede delokroga naučnega ministerstva, 
se tudi lahko razvidi, da desnica in naučni minister ne 
moreta bi t i v sog las j i . —Ostale ministre poznamo, 
in to nam je tudi dokaz, da tako ne more o s t a t i 
dalje. 

Vse to kaže, da so razmere naše v resnici mršave. 
v 
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Kaj pa s lovoDski p o s l a n c i ? 
Slovenski poslanci postali so hipoma — skoraj vsi — 

za toženc i . Brrr! Kako je to grdo! — Pa kaj hočemo — 
tako je. — Grdo je sicer, ako se na domačem lesu tako 
godi — pa — resnica je le ena, in gorje mu, ki se 
odmakne od poti resnice! 

Naši poslanci enega nimajo, še druzega nikdar niso 
imeli, vsi ostali pa stoje složni in bodo stali složni. 
Škoda, da tudi izmed teh eden leči svojo zlomljeno roko, 
namesto da bi v budgetnem odseRu štajarskim in koro
škim nemškutarjem kazal zobe, ki se po slovenskem 
uradovaaji čutijo žaljene v svoji nemški narodnosti. 

V javnih sejah spustili so uže več interpelacij zoper 
naredbo pravosodnega ministra zarad slovenskih vknjižb 
in vse, kar se je v deželnih zborih hujskalo zoper pra
vosodnega ministra prežvekava se sedaj zopet v držav
nem zboru. 

Ministri pa imajo tudi sila veliko posla, odgovarjati 
nB mnogobrojne interpelacije iz prejšnjega zasedanja, 
grof Taaffe čital je v zadnji seji toliko odgovorov, da je 
bil uže v resnici ves hripav, tudi trgovinski minister 
odgovarjal je dolgo. Naučni minister odgovoril je samo 
na dve interpelaciji, pa glede prve je še rekel, da ne 
odgovarja na njo, ker je Schonerer presurovo vprašal. 

Ta, se ve da, je po končanem odgovarjanji takoj 
ustal in rekel: „Predlagam, da se o tem odgovoru „re
negata" Gautscha, ljubljenca židovskih časnikov, prihod
njič prične razgovor." 

Ta predlog donesel je Schonererju klic „k redu", 
predlog sam pa še tolike podpore ni našel, da bi bilo 
treba ali mogoče glasovati o njem. 

Stvarca razprava pričela se pa je v drugi seji o 
„d|avku na sladkor". 

O tej za Češko velevažnem predmetu poroča dr. vit. 
Meznik; on je samo z malimi besedami vpeljal raz
pravo, za njim pa je govoril večni minister, P l e n e r , 
vsaj dve uri nekaj o sladkorji, pa tudi še vsakovrstnih 
drugih in še nekaterih rečeh. Za splošno razpravo ogla
šenih je približno 5 protigovornikov in 3 zagovorniki. 

Za našo deželo pomenljiv je odgovor, katerega je 
dal minister Taaffe na interpelacijo dr. P o k l u k a r j e v o 
glede požara v kamniški smodniški tovarni in o zgradbi 
tamošnje železnice. Odgovor podamo do besede. 

Dalje pa je važnosti za nas interpelacija poslanca 
Kluna glede premogokopa v Žago rji , katero tudi 
priobčimo do besede. 
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